




‘Actiegroepen kennen 
het kunstje van slim 
communiceren beter 
dan wij’

kaart houden als een van de beste zuivellanden in de wereld .’
De kritiek dat LTO geen lef en visie zou tonen, b� voorbeeld als 
het gaat om het realiseren van een grondgebonden sector, 
pareert Rom� n stevig. ‘Een visie hebben is één, maar de instru-
menten hebben om deze visie te realiseren is nog iets anders. 
Als belangenbehartiger hebben we maar een beperkte invloed 
op de bedr� fsvoering van onze leden. Dat is de realiteit die we 
de afgelopen jaren wel hebben ondervonden.’ 

Slim communiceren cruciaal 
De eerste najaarsstorm van 2017 raast door de polder, regen-
� arden geselen het keukenraam. Vandaag bl� ven de deuren 
van de stal gesloten. Veel lust om te grazen zouden de koeien 
toch niet hebben.  ‘Eind maart z� n we dit jaar al gestart met 
beweiden. Zo komen we gemakkel� k aan de 120 dagen’, ver-
telt Rom� n. Weidegang is op z� n bedr� f nooit een discussie 
geweest, maar het dossier loopt als een rode draad door z� n 
voorzittersperiode. ‘Het weidegangconvenant is een mooi voor-
beeld van wat je met samenwerking kunt bereiken’, vindt h� . 
‘Alle signalen voor weidegang stonden op rood. Maar door met 
een groot aantal part� en – inmiddels heeft het convenant 73 
ondertekenaars – afspraken te maken en duidel� ke doelen te 
stellen is het gelukt om de dalende trend te keren.’
Het weidegangconvenant zou model kunnen staan voor een 
nieuwe vorm van belangenbehartiging. Een vorm waarb�  
nadrukkel� k de dialoog wordt gezocht met de maatschapp� . 
‘Zonder maatschappel� k draagvlak komen we nergens’, reali-
seert Rom� n zich. ‘Beleid wordt voor slechts v� ftien pro-
cent gemaakt op basis van feiten. De rest is beeldvorming.’ 
Strategisch communiceren en daarb�  slim gebruikmaken van 
sociale media is volgens de scheidend vakgroepvoorzitter dan 
ook cruciaal voor het succes van de hedendaagse belangenbe-
hartiging. ‘Beeldvorming gaat razendsnel en is niet zelden 
gebaseerd op incidenten. Als een beeld eenmaal is gevormd, 
doen de feiten er nauwel� ks meer toe’, merkte Rom� n her-
haaldel� k, b� voorbeeld b�  discussies over megastallen en kalf 
b�  de koe. ‘Actiegroepen kennen het kunstje van communice-
ren via sociale media vaak veel beter dan w� . Zo moesten we 
nog wel eens in de verdediging en dan bl� kt dat je al snel ach-
ter de feiten aanholt’, erkent de bestuurder. 

Belangenbehartiging werd complex
Aan communiceren heeft een vakgroepvoorzitter anno 2017 
een dagtaak. ‘De t� d dat de vergaderzaal de plaats was om met 
veehouders van gedachten te wisselen is voorb� . En het 
nieuws halen ze al lang niet meer uit de krant. Met de mobiele 
telefoon kunnen ze overal en op ieder moment van de dag 
– b�  w� ze van spreken zittend op het melkstaltrapje – kennis-
nemen van ons werk. En hier ook direct op reageren.’
Ja, het werk van een belangenbehartiger is in de loop van de 
bestuurl� ke loopbaan van Kees Rom� n een stuk complexer 
geworden. ‘Zestien jaar geleden kon je met een l� ntje naar het 
ministerie van Landbouw veel bereiken. Nu onderhouden we 
niet alleen een grote diversiteit aan contacten met de politiek 
in Den Haag en in Brussel, maar we werken – onder andere als 
gevolg van het terugtreden van de overheid – steeds nauwer 
samen met part� en in de zuivelketen. Bovendien z� n we alt� d 
in gesprek met maatschappel� ke organisaties.’
Het is de veelheid aan contacten die Rom� n doen verzuchten 
dat h�  vaak maar wát bl�  was dat h�  in de auto z� n telefoon 
weer op kon laden. Maar het z� n ook de contacten die h�  
straks als volt� ds veehouder het meest zal gaan missen. Na 
morgen is Kees Rom� n voorzitter af en staat h�  weer zelf in 
weer en wind de kuil af te spitten. l
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